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En este documento, de contener datos de carácter personal objeto de protección, éstos se encuentran
omitidos -sustituidos por asteriscos (*)- en cumplimiento del Reglamento General de Protección de
Datos (UE) 2016/679.

ACTA - PLE

SESSIÓ EXTRAORDINÀRIA PLE DEL DIA 15 DE JUNY DE 2019

Al saló de sessions de la casa consistorial de la ciutat de València, a les 10:43 hores del dia
15 de juny de 2019, i en compliment del que disposen els arts. 195 i següents de la Llei orgànica
5/1985, de 19 de juny, de règim electoral general, es reunixen en sessió pública les senyores
regidores i els senyors regidors que han sigut proclamats electes en leseleccions locals del dia 26
de maig de 2019: Ballester Casabuena, Santiago; Beamud Villanueva, Lucía; Bernabé García,
María Pilar; Campillo Fernández, Sergi; Cano Montaner, Aarón; Catalá Verdet, María José;
Climent Monzó, Julia; Copoví Carrión, Francisco Javier; Estellés Escorihuela, Narcís; Ferrer San
Segundo, María José; Fuset Tortosa, Pere S.; Galiana Llorens, Carlos E.; García Domene,
Emiliano; Gil Uncio, María del Rocío; Giner Corell, Juan; Giner Grima, Fernando; Gómez
López, Sandra; Gosálbez Payá, José; Grezzi, Giuseppe; Ibáñez Giménez, Mª Teresa; Llobet
Vilarrasa, Paula María; Lozano Lázaro, Isabel; Montañez Valenzuela, Vicente; Mundina Gómez,
Carlos Luis; Notario Villanueva, Mª Luisa; Pardo Gabaldón, Rafael; Picó Peris, María Amparo;
Ramón Álvarez, Alejandro; Ribó Canut, Joan; Tello Company, Glòria; Torrado de Castro, Marta;
Valía Cotanda, Elisa; Vilar Zanón, Ramón.

Hi assistixen, així mateix, el secretari general i del Ple, Sr. Pedro García Rabasa, i el
secretari Sr. Hilario Llavador Cisternes. Després de la dissolució de la Mesa d’Edat s’incorpora
l'interventor general municipal, Sr. Ramón Brull Mandingorra.

Assistixen com a convidats a l'acte, entre altres, el Molt Honorable  President de la
Generalitat, Ximo Puig Ferrer; l'Exc. Sr. President de les Corts Valencianes, Enric Morera i
Català; el cap de la Caserna Terrestre d'Alta Disponibilitat, Francisco José Gan Pampols;
la Rectora Magnífica de la Universitat de València, Mª Vicenta Mestre Escrivá; els ex alcaldes de
València, senyors Fernando Martínez Castellano i Ricard Pérez Casado; el Cronista de la Ciutat
de València, Francisco Pérez-Puche; la vicepresidenta del Consell Valencià de Cultura,  Petra
María Pérez Alonso-Geta; així com representants polítics, sindicals i empresarials valencians.
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1 RESULTAT: -
EXPEDIENT: E-00401-2019-000038-00 PROPOSTA NÚM.:
ASSUMPTE:
Constitució de l'Excel·lentíssim Ajuntament de València i elecció d'alcalde o alcaldessa.

Sr. Secretari

“Buenos días.

Señoras y señores concejales electos, dignísimas autoridades, familiares, señoras y señores.

Se va a proceder a la sesión constitutiva del Ayuntamiento de València para el período
2019-2023 y la posterior elección de alcalde o alcaldesa.

Hoy, sábado 15 de junio de 29019, de conformidad con lo dispuesto en el art. 195 de la
Ley Orgánica del Régimen Electoral General, que establece:

‘Las corporaciones municipales se constituyen en sesión pública el vigésimo día posterior
a la celebración de las elecciones, salvo que se hubiese presentado recurso contencioso-electoral
contra la proclamación de los concejales electos, en cuyo supuesto se constituyen el
cuadragésimo día posterior a las elecciones.

A tal fin se constituye una mesa de edad integrada por los elegidos de mayor y menor edad,
presentes en el acto, actuando como secretario el que lo sea de la corporación.

La Mesa comprueba las credenciales presentadas, o acreditaciones de la personalidad de
los electos con base a las certificaciones que al Ayuntamiento hubiera remitido la Junta Electoral
de Zona.

Realizada la operación anterior, la Mesa declarará constituida la corporación si concurren
la mayoría absoluta de los concejales electos. En caso contrario, se celebrará sesión dos días
después, quedando constituida la corporación cualquiera que fuere el número de concejales
presentes.’

En primer lugar, se procederá a la constitución de la Mesa de Edad, integrada por el
concejal de mayor edad, Sr. Joan Ribó Canut, que la presidirá, y por la concejala más joven, Sra.
Lucía Beamud Villanueva, a quienes ruego que accedan a la presidencia."

Sr. Ribó

“Bon dia a totes i a tots.

Queda constituïda la Mesa d'Edat i es declara oberta la sessió per a la constitució de
l'Ajuntament de València.

Pren la paraula el senyor secretari perquè procedisca a informar a tots i a totes les presents
de les actuacions dutes a terme amb caràcter previ a la constitució de l'Ajuntament, de
conformitat amb les normes d'aplicació.”
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Sr. Secretari:

“En primer lugar, invito a la Mesa a que compruebe si lo desea las credenciales de los
señores y señoras concejales electos emitidas por la Junta Electoral de Zona.”

Es dirigix al president de la Mesa, qui assentix i les dóna per comprovades.  Davant
l'assentiment de la Presidència de la Mesa d'Edat a l'informat, el   diu:Sr. Secretari

“Muy bien, pues tengo el gusto de informar a todos los presentes:

- Que el Ayuntamiento ha recibido, remitida por la Junta Electoral de Zona, el acta de
proclamación de los concejales y concejalas electos.

- Que todos los concejales electos y todas las concejalas electas han presentado en la
Secretaría sus credenciales, las declaraciones sobre posibles casos de incompatibilidad y sobre
cualquier actividad que les proporcione o les pueda proporcionar ingresos económicos, y
asimismo las declaraciones de sus bienes patrimoniales y de la participación en sociedades de
todo tipo, con información de las sociedades por ellas participadas y de las autoliquidaciones de
los impuestos sobre la Renta, Patrimonio y, en su caso, Sociedades, según establece el artículo
75.7 de la Ley 7/85 Reguladora de Bases de Régimen Local, modificado por la disposición
adicional 9.3 y 4 de la Ley del Suelo y Rehabilitación Urbana, texto refundido aprobado por Real
Decreto Legislativo 7/2015, de 30 de octubre. Esta documentación a que se ha hecho referencia
han tenido la mayoría de ustedes copia fiel, digitalizada, a través del expediente instruido al
efecto. si alguien no ha podido acceder y tiene el gusto de comprobar las certificaciones de las
que se ha hecho mérito, con muchísimo gusto estamos a su disposición.

- Que se invita a las personas electas a comprobar el inventario y el acta de arqueo
extraordinario, si lo estiman oportuno. De todo ello pueden realizar, en este momento o en el que
lo deseen, la debida comprobación.”

El  convida els components de la Mesa d'Edat a formular el jurament oSr. Secretari
promesa del càrrec (s'acompanya fórmula de jurament o promesa del càrrec de regidor o
regidora).

Ho fa en primer lloc la regidora de menor edat, , qui diu:Sra. Lucía Beamud Villanueva

“Promet per la meua consciència i honor acomplir fidelment les obligacions del càrrec de
regidora amb lleialtat al rei, de guardar i fer guardar la Constitució com a norma fonamental de
l’Estat, així com l’Estatut d’Autonomia de la Comunitat Valenciana perquè així ho mana la llei. I
promet també treballar per la dignitat de tots els pobles i barris de la ciutat, i perquè totes les
persones siguem igualment lliures i igualment iguals.”

A continuació ho fa el , president de la Mesa d'Edat, qui diu:Sr. Joan Ribó Canut

“Promet per la meua consciència i honor acomplir fidelment les obligacions del càrrec de
regidor amb lleialtat al rei, de guardar i fer guardar la Constitució com a norma fonamental de
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l’Estat, així com l’Estatut d’Autonomia de la Comunitat Valenciana. Promet, així mateix,
treballar amb un objectiu fonamental: que tots els valencians i valencianes gaudisquen de tots els
drets humans.”

Seguidament, el  fa lliurament dels atributs de regidor i regidora a cadascunSr. Secretari
d'ells i d'elles.

Sr. President

“Convide els altres regidors i regidores electes a prestar jurament o promesa, a pujar a
l'estrada i llegir la fórmula legal. Després, se'ls imposarà el cordó de regidor o regidora.”

Sra. Isabel Lozano Lázaro

“Promet per la meua consciència i honor acomplir fidelment les obligacions del càrrec de
regidora amb lleialtat al rei, de guardar i fer guardar la Constitució i el nostre Estatut
d’Autonomia com a normes fonamentals. Igualment em compromet a treballar de la mà dels
veïns i veïnes dels barris i pobles de València per a atendre les seues necessitats, aspiracions i
desitjos.”

Sra. Glòria Tello Company

“Promet per la meua consciència i honor acomplir fidelment les obligacions del càrrec de
regidora amb lleialtat al rei, de guardar i fer guardar la Constitució i el nostre Estatut
d’Autonomia com a normes fonamentals de l’Estat i de la nostra comunitat autònoma. Igualment,
promet assumir la veu del poble i treballar per la identitat i per millorar la qualitat de vida de tots
els barris i pobles de València, i pel benestar de les persones i animals amb els quals compartim
ciutat.”

Sr. Pere S. Fuset i Tortosa

“Promet per la meua consciència i honor acomplir fidelment les obligacions del càrrec de
regidor amb lleialtat al rei, de guardar i fer guardar la Constitució i el nostre Estatut d’Autonomia
com a normes fonamentals perquè així ho mana la llei. Igualment, promet treballar per la defensa
de les llibertats, la justícia, la diversitat i la dignitat del poble valencià.”

Sr. Giuseppe Grezzi

“Promet per la meua consciència i honor acomplir fidelment les obligacions del càrrec de
regidor amb lleialtat al rei, de guardar i fer guardar la Constitució i el nostre Estatut d’Autonomia
com a normes fonamentals de l’Estat i de la nostra comunitat autònoma perquè així ho mana la
llei. Igualment, assumisc el compromís de governar obeint al poble com a depositari de la
voluntat popular, per fer de València una ciutat més amable, segura, saludable, inclusiva i
acollidora per a totes.”

Sr. Carlos Galiana Llorens
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“Promet per la meua consciència i honor acomplir fidelment les obligacions del càrrec de
regidor amb lleialtat al rei, de guardar i fer guardar la Constitució i el nostre Estatut d’Autonomia
com a normes fonamentals perquè així ho mana la llei. Igualment, em compromet a treballar per
la gent de qui ningú espera res perquè és la gent que fa coses que ningú no pot imaginar, pels qui
estan tan bojos com per a creure’s que poden canviar el món perquè són els que ho faran.”

Sr. Sergi Campillo Fernández

“Promet per la meua consciència i honor acomplir fidelment les obligacions del càrrec de
regidor amb lleialtat al rei, de guardar i fer guardar la Constitució i el nostre Estatut d’Autonomia
com a normes fonamentals de l’Estat i de la nostra comunitat autònoma perquè així ho mana la
llei. Igualment, promet impulsar una administració pública propera i dialogant amb la ciutadania,
i actuar amb la màxima transparència i honestedat per a aconseguir una democràcia de qualitat.”

Sra. Mª Luisa Notario Villanueva

“Promet per la meua consciència i honor acomplir fidelment les obligacions del càrrec de
regidora amb lleialtat al rei i guardar i fer guardar la Constitució com a norma fonamental de
l’Estat, així com l’Estatut d’Autonomia de la Comunitat Valenciana perquè així ho mana la llei.
Igualment, em compromet a defendre els valors de la diversitat i la llibertat de ser i estimar.”

Sr. Alejandro Ramón Àlvarez

“Promet per la meua consciència i honor acomplir fidelment les obligacions del càrrec de
regidor amb lleialtat al rei, de guardar i fer guardar la Constitució i el nostre Estatut d’Autonomia
com a normes fonamentals perquè així ho mana la llei. Igualment, promet desenvolupar les
meues funcions de manera conseqüent amb els principis del valencianisme, el progressisme i
l’ecologisme, i treballar per la felicitat i el benestar de tots els veïns i veïnes de València i dels
seus pobles.”

Sra. Mª José Catalá Verdet

“Jure per la meua consciència i honor complir fidelment les obligacions del càrrec de
regidora amb lleialtat al rei i guardar i fer guardar la Constitució com a norma fonamental de
l’Estat, aixina com l’Estatut d’Autonomia de la Comunitat Valenciana.”

Sra. Mª José Ferrer San Segundo

“Juro por mi conciencia y honor cumplir fielmente las obligaciones como concejala con
lealtad al rey y guardar y hacer guardar la Constitución como norma fundamental del Estado, así
como el Estatut d’Autonomia de la Comunitat Valenciana.”

Sra. Paula Mª Llobet Vilarrasa

“Juro por mi conciencia y honor cumplir fielmente las obligaciones del cargo de concejala
con lealtad al rey y guardar y hacer guardar la Constitución como norma fundamental del Estado,
así como el Estatuto de Autonomía de la Comunitat Valenciana.”
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Sr. Santiago Ballester Casabuena

“Juro por mi conciencia y honor cumplir fielmente las obligaciones del cargo de concejal
con lealtad al rey y guardar y hacer guardar la Constitución como norma fundamental del Estado,
así como el Estatuto de Autonomía de la Comunitat Valenciana.”

Sr. Juan Giner Corell

“Juro por mi conciencia y honor cumplir fielmente las obligaciones del cargo de concejal
con lealtad al rey y guardar y hacer guardar la Constitución española como norma fundamental
del Estado, así como el Estatuto de Autonomía.”

Sra. Marta Torrado de Castro

“Jure complir fidelment les obligacions del càrrec de regidora amb lleialtat al rei i guardar i
fer guardar la Constitució com a norma fonamental de l’Estat, aixina com l’Estatut d’Autonomia
de la Comunitat Valenciana.”

Sra. Julia Climent Monzó

“Jure per la meua consciència i honor complir fidelment les obligacions del càrrec de
regidora amb lleialtat al rei i guardar i fer guardar la Constitució com a norma fonamental de
l’Estat, aixina com l’Estatut d’Autonomia de la Comunitat Valenciana.”

Sr. Carlos Luis Mundina Gómez

“Jure per la meua consciència i honor complir fidelment les obligacions del càrrec de
regidor amb lleialtat al rei i guardar i fer guardar la Constitució com a norma fonamental de
l’Estat, aixina com l’Estatut d’Autonomia de la Comunitat Valenciana.”

Sra. Sandra Gómez López

“Promet per la meua consciència i honor acomplir fidelment les obligacions del càrrec de
regidora amb lleialtat al rei i guardar i fer guardar la Constitució com a norma fonamental de
l’Estat, així com l’Estatut d’Autonomia de la Comunitat Valenciana.”

Sr. Emiliano García Domene

“Prometo cumplir fielmente las obligaciones del cargo de concejal con lealtad al rey y
guardar y hacer guardar la Constitución como norma fundamental del Estado, así como el Estatut
d’Autonomia de la Comunitat Valenciana.”

Sra. Mª Teresa Ibáñez Giménez 

“Promet per la meua consciència i honor acomplir fidelment les obligacions del càrrec de
regidora amb lleialtat al rei i guardar i fer guardar la Constitució com a norma fonamental de
l’Estat, així com l’Estatut d’Autonomia de la Comunitat Valenciana.”

Sr. Ramón Vilar Zanón
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“Promet per la meua consciència i honor acomplir fidelment les obligacions del càrrec de
regidor amb lleialtat al rei i guardar i fer guardar la Constitució com a norma fonamental de
l’Estat, així com l’Estatut d’Autonomia de la nostra Comunitat Valenciana.”

Sra. Elisa Valía Cotanda

“Promet per la meua consciència i honor acomplir fidelment les obligacions del càrrec de
regidora amb lleialtat al rei i guardar i fer guardar la Constitució com a norma fonamental de
l’Estat, així com l’Estatut d’Autonomia de la Comunitat Valenciana.”

Sr. Aarón Cano Montaner

“Promet per la meua consciència i honor acomplir fidelment les obligacions del càrrec de
regidor amb lleialtat al rei i guardar i fer guardar la Constitució com a norma fonamental de
l’Estat, així com l’Estatut d’Autonomia de la Comunitat Valenciana.”

Sra. Mª Pilar Bernabé García

“Promet per la meua consciència i honor acomplir fidelment les obligacions del càrrec de
regidora amb lleialtat al rei i guardar i fer guardar la Constitució com a norma fonamental de
l’Estat, així com l’Estatut d’Autonomia de la Comunitat Valenciana.”

Sr. Fernando Giner Grima

“Prometo por mi conciencia y honor cumplir fielmente las obligaciones del cargo de
concejal con lealtad al rey y guardar y hacer guardar la Constitución como norma fundamental
del Estado, así como el Estatuto de Autonomía de la Comunitat Valenciana.”

Sra. Mª del Rocío Gil Uncio

“Juro por mi conciencia y honor cumplir fielmente las obligaciones del cargo de concejala
con lealtad al rey y guardar y hacer guardar la Constitución como norma fundamental del Estado,
así como el Estatuto de Autonomía de la Comunitat Valenciana.”

Sr. Narciso Estellés Escorihuela

“Prometo por mi conciencia y honor cumplir fielmente las obligaciones del cargo de
concejal con lealtad al rey y guardar y hacer guardar la Constitución como norma fundamental
del Estado, así como el Estatuto de Autonomía de la Comunitat Valenciana.”

Sr. Rafael Pardo Gabaldón

“Prometo por mi conciencia y honor cumplir fielmente las obligaciones del cargo de
concejal con lealtad al rey y guardar y hacer guardar la Constitución como norma fundamental
del Estado, así como el Estatuto de Autonomía de la Comunitat Valenciana.”

Sra. Mª Amparo Picó Peris
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“Prometo por mi conciencia y honor cumplir fielmente las obligaciones del cargo de
concejala con lealtad al rey y cumplir y hacer guardar la Constitución como norma fundamental
del Estado, así como el Estatuto de Autonomía de la  Comunitat Valenciana.”nostra

Sr. Francisco Javier Copoví Carrión

“Promet per la meua consciència i honor acomplir fidelment les obligacions del càrrec de
regidor amb lleialtat al rei i guardar i fer guardar la Constitució com a norma fonamental de
l’Estat, així com l’Estatut d’Autonomia de la Comunitat Valenciana.”

Sr. José Gosálbez Payá

“Juro por España cumplir fielmente las obligaciones del cargo de concejal con lealtad al
rey y guardar y hacer guardar la Constitución como norma fundamental del Estado, así como el
Estatuto de Autonomía de la Comunitat Valenciana y el resto del ordenamiento jurídico español.”

Sr. Vicente Montañez Valenzuela

“Juro por España cumplir fielmente las obligaciones del cargo de concejal con lealtad al
rey y guardar y hacer guardar la Constitución como norma fundamental del Estado, así como el
Estatuto de Autonomía de la Comunitat Valenciana y el resto del ordenamiento jurídico español.”

Sr. President

“A continuació, havent-se complit les disposicions legals vigents, declare constituïda la
corporació municipal.

Seguidament, convide per tal que es presenten en la Mesa candidatures a l'Alcaldia, que
hauran de formular per escrit. Podran ser persones candidates a l'Alcaldia els regidors o regidores
que encapçalen les llistes respectives i serà proclamat alcalde o proclamada alcaldessa qui
obtinga la majoria absoluta, i si ningú ho aconseguix serà proclamada la persona candidata que
haja obtingut més vots populars en les eleccions, tot açò de conformitat amb el que es disposa en
l'art. 196 de la Llei orgànica del règim electoral general.”

El  dóna lectura a les candidatures presentades, fent constar que el PSOESr. Secretari
renuncia a presentar candidatura:

Per Compromís, Sr. Joan Ribó Canut.
Pel PP, Sra. Mª José Catalá Verdet.
Per Ciudadanos-Partido de la Ciudadanía, Sr. Fernando Giner Grima.
Per Vox, Sr. José Vte. Gozálbez Payá.

Sr. President

“Es procedirà a l'elecció d'alcalde o alcaldessa per votació mitjançant paperetes en les
quals ha d'indicar-se expressament el nom i cognoms del candidat o candidata, com a mínim els
cognoms. Seran nul·les aquelles en les quals no conste amb claredat el candidat o la candidata a
la qual es vota o continguen expressions alienes a la finalitat de la votació.”
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Els regidors i les regidores són cridats per ordre alfabètic (s'adjunta llista de regidors i
regidores per ordre alfabètic per a l'emissió del vot). Els membres de la Mesa d'Edat voten els
últims, primer la de menor edat i després el de major edat.

Una vegada realitzada la votació es verifica l'escrutini:

Vots emesos: 33.
Vots escrutats: 33.
Vots nuls: 0.
Vots en blanc: 0.

Vots obtinguts per les candidatures presentades:

Sr. Joan Ribó Canut: 17.
Sra. Mª José Catalá Verdet: 8.
Sr. Fernando Giner Grima: 6.
Sr. José Gozálbez Payá: 2.

Sr. Secretari

“Por razones de cortesía y por coincidir la persona del presidente de la Mesa de Edad y el
electo, señalo:

De conformidad con el artículo 196.b) de la Ley Orgánica de Régimen Electoral General,
por haber obtenido 17 votos, que equivalen a la mayoría absoluta del número legal de miembros
que integran la corporación municipal, queda proclamado alcalde de València D. Joan Ribó i
Canut.”

Sr. Alcalde

“Promet per la meua consciència i honor acomplir fidelment les obligacions del càrrec
d’alcalde de València amb lleialtat al rei i guardar i fer guardar la Constitució com a norma
fonamental de l’Estat, així com respectar i fer respectar les disposicions establides en l’Estatut
d’Autonomia de la Comunitat Valenciana.”

El  li fa entrega del bastó d’alcalde com a símbol del càrrec i el Sr. Secretari Sr. Alcalde
diu:

“Pedro, constate que l’has conservat i l’has cuidat molt bé durant estos quatre anys. I com
que ho has fet tan bé, te la torne perquè continues cuidant-la per a la posteritat. Moltes gràcies.

A continuació anem a donar la paraula als càrrecs de portaveus dels dirigents dels diferents
grups polítics que intervenen per ordre de menor a major nombre de vots. En primer lloc, la
intervenció del portaveu de Vox.”

Sr. Gosálbez (Vox)

“Sr. Alcalde, Sres. Concejales, público, autoridades. Buenos días a todos.
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Sr. Ribó, empieza hoy un nuevo curso político de cuatro años. Un nuevo curso en el que
tengo el honor de dar voz a quienes hasta ahora no la tenían. Un nuevo curso en el que se ha de
cumplir con València y con los valencianos, con todos ellos y no con unos cuantos, ,cuantes
amigos, amigues y amiguetes, como ha venido haciendo en la pasada legislatura.

Vox no ha venido a servirse de los ciudadanos como han hecho otros, otros lo han hecho,
nosotros no, sino a servir a los ciudadanos. Así es como entendemos nosotros la forma de hacer
política y así es como desde Vox vamos a hacer oposición. No venimos a calentar sillones,
venimos a hacer una oposición fiel a nuestros principios. Una oposición con pleno respeto a
nuestro ordenamiento jurídico. Una oposición contundente, seria, rigurosa y leal con todos los
valencianos que por fin van a tener la posibilidad de escucharnos sin que nadie distorsione
nuestro mensaje. Valencianos que tienen la esperanza que los políticos de Vox cumplan con lo
que dicen. Y en esto lamento decirle, Sr. Ribó, que tiene usted muy poco que decir.

Tiene poco que decir porque a usted y sólo a usted le toca ya asumir responsabilidades. E
insisto, cumplir. Cumplir como gobierno de la ciudad con los compromisos asumidos. Cumplir
con la palabra dada, esa palabra que en su caso y en el de muchos de los que están hoy aquí vale
cero, Sr. Ribó, cero patatero. Y sobre todo cuando se trata de corrupción. Corrupción que viene
persiguiendo a la clase política, a casi toda la clase política de España y de la que usted, vuelvo a
insistir, no está exento. Usted y su partido.

¡Qué lástima! Qué lástima que en esta mi primera intervención en el Pleno del
Ayuntamiento el escenario esté plagado de más de lo mismo. Todos o prácticamente todos los
partidos salpicados, acusados de corrupción, enchufados, amiguetes, cholleros, amigos de
amigos, y veremos cuántas cosas más.

De manera que le invito, le invitamos a que cumpla aquello que usted y su partido dijo allá
por el 2014 y que rezaba algo así como: dimisión inmediata de cargos públicos ante cualquier
imputación o investigación. Esa afirmación es suya, sólo suya y de su partido. Y reiteradamente
por arte de birlibirloque, no sé si es que padece de amnesia parcial o total, Sr. Ribó, la ha
guardado en el baúl de los recuerdos. Pero por si las moscas, nosotros desde Vox le vamos a
hacer un poco de memoria:

Usted, el Sr. Galiana, la Sra. Girau, del PSOE, fueron investigados, investigaciones cierto
es que fueron posteriormente archivadas. Pero investigados fueron los tres y ninguno,
absolutamente ninguno de los tres fueron dimitidos, ni presentaron ninguno la dimisión, ni fueron
cesados por usted. No progresa adecuadamente usted en esta asignatura de la credibilidad, Sr.
Ribó.

Credibilidad que usted vuelve a pasarse por el arco del triunfo, Sr. Ribó. Y ahora le ha
salido otro que se sienta a su lado y que no es otro que el Sr. Fuset, al cual recuerdo también que
ni ha cesado, ni ha hecho dimitir. Y que probablemente en estos próximos años lo premie con
alguna concejalía. Vuelve a suspender en la misma materia, en credibilidad, y ya llevamos dos,
Sr. Ribó.

Y vamos a por la tercera, que parece que no ha tenido bastante. La Agencia Valenciana
Antifraude dice, lo dice ella y no lo digo yo, que se cometieron infracciones muy graves en la
contratación del servicio de mediación hipotecaria, del cual usted es el responsable como alcalde.
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Si eso es así y va para adelante esa investigación, no le quepa la menor duda que exigiremos su
dimisión, ni más ni menos. Exigiremos aquello que usted prometió y se comprometió con el
pueblo valenciano. Me temo que si eso es así, lleva ya usted ni más ni menos que tres calabazas,
tres de tres, ¡pleno! Estando en el pleno de constitución llevará usted un pleno en esas
circunstancias. Ni queriendo se pueden hacer las cosas tan sumamente mal.

Por tanto, en Vox lo tenemos claro meridiano. Cuidaremos de que usted y su gobierno, no
oigan como han estado haciendo en esta pasada legislatura, sino que escuchen que es distinto.
Escuchar no es lo mismo que oír. Y escuchen a la calle, a los ciudadanos, a los vecinos que
sufren día a día con sus esperpénticos carriles bici, muchos de ellos trazados sin pies ni cabeza. A
los comerciantes, a los hosteleros, que son –y no se equivoque– los que generan riqueza y
puestos de trabajo, aquellos a los que usted y los suyos sangra y va a seguir sangrando a
impuestos imposibles, impidiéndoles y dificultándoles desarrollar su actividad bien por unos
carriles bici que parece los haya trazado el enemigo o el Sr. Grezzi ese día se había levantado
siendo de Compromís con el pie derecho; bien por no perseguir con la debida contundencia, o
mirando hacia otro lado, el comercio ilegal de manteros; o bien por esta última fantástica idea
que ahora pretende llevar a la práctica y que no es otra que la reducción ilógica de terrazas,
terrazas vitales en una ciudad como València, con un clima fantástico, que usted va a cargarse en
gran medida con una gran segura pérdida de empleos de la que nosotros, Vox, especialmente le
hacemos a usted expresamente responsable de esa pérdida de empleos.

Comprendo que el Ayuntamiento tiene muchos temas que abordar. Es por ello urgente que
la Administración se adecúe a los servicios públicos que ha de prestar. Emplee el dinero de todos
los valencianos, que le recuerdo que es público y no es suyo, donde toca. Dinero que debe estar
en el bolsillo de los ciudadanos y no en las arcas de la Administración para financiar chiringuitos,
chupópteros, así como vergonzosas subvenciones a entidades catalanistas.

Y ya para concluir mi intervención, qué decir de nuestra lengua, el valenciano. Repito alto
y claro, valenciano, que no catalán, con todos mis respetos y de mi grupo, por supuesto, y de mi
partido, a los catalanes. Una lengua, la valenciana, que ha sido relegada, apartada, estigmatizada,
ninguneada y finalmente defenestrada en pro de la suya, pero que en ningún caso, representa a
nuestra tierra, a València. Una lengua a la que ni el PP, ni el PSOE posteriormente y muchísimo
menos usted, han dado su sitio, ni se lo dará ahora que se ha convertido usted en el adalid del
anticatalanismo por parte de la TV3. ¡Bravo, bravo, bravo! Se ha cubierto de gloria, Sr. Ribó.

Así pues, nos van a tener cerca, muy, muy cerquita, pisándoles los talones, usted y a su
gobierno. Trabajaremos sin prisa pero sin pausa para hacer de nuestra ciudad, una ciudad mejor,
una ciudad para todos, con nuestro despacho siempre abierto, por supuesto, también para
aquellos grupos políticos que quieran sumar en pro de València; no restar, medrar, ni muchísimo
menos mangonear.

Por todo esto, por la corrupción, por el despilfarro de su gobierno con el dinero de todos
los valencianos y porque en lugar de solucionar problemas los han creado. Veamos por ejemplo
el caso del caos circulatorio por los carriles bici, el ataque continuo al valenciano imponiendo el
catalán, el poner trabas constantes a las terrazas de bares y cafeterías, y muchas otras materias en
las que en este momento no puedo detenerme por falta de tiempo es por lo que le hemos dicho no
a su investidura Sr. Ribó.
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Muchas gracias.”

Sr. Giner (Ciudadanos-Partido de la Ciudadanía)

“Señores concejales, señores de la prensa, invitados, autoridades. Muy buenos días a todos.

En primer lugar, quiero y deseo dar las gracias a los valencianos por su participación el
pasado 26 de mayo. Principalmente, a los casi 70.000 ciudadanos que confiaron en nosotros, en
nuestro partido. Pero en un día como el de hoy deseo también poner en valor los proyectos
políticos que desde sus diferentes puntos de vista han participado en estos comicios, tmbién a
aquellos que sin alcanzar representación municipal tuvieron la ilusión de presentar una València
mejor.

Hoy se abre un nuevo mandato que finalizará en 2023, por lo que las decisiones que se
tomen durante este ciclo marcarán el devenir de la ciudad en este siglo. Por eso, aun
reconociéndole la legitimidad que le otorgan las urnas, nos preocupa, Sr. Ribó, que durante los
próximos años acentúe su visión sectaria y monolítica de la ciudad. La diferencia entre los votos
que recogen los partidos del posible gobierno de los que tenemos la oposición son 255 votos, Sr.
Ribó, 180.992 frente a 180.737. Este margen estrecho es para exigirle moralmente y con todo el
derecho que tenemos, exigirle diálogo.

Y cuando le pido diálogo no le estamos pidiendo una foto en su sofá, ni una foto en el
Salón de Cristal. Le estamos pidiendo algo inusual durante estos cuatro años, que son verdaderos
encuentros para tratar aquellos asuntos que sean de transcendencia como puede ser la movilidad,
la seguridad o el empleo. Nos preocupa y nos preocupa mucho que aproveche esta mínima
ventaja para seguir haciendo una València a su medida, para la mitad de los valencianos, para
seguir subvencionando a entidades pancatalanistas, Sr. Ribó, y no se lo vamos a permitir.

Usted sabe de sobra que en los pasados cuatro años cuando presentaban un asunto o plan
de transcendencia para la ciudad obtuvieron nuestro apoyo, como fue el Plan del Cabanyal, el
Plan de Juventud, el Plan de Turismo o el Plan de Empleo. Cuestión distinta es que, a
continuación, después de contar con nuestro apoyo, estos no se ejecutaran y o que incluso se
vieran empañados por ocurrencias, improvisaciones o martillazos ideológicos de sus concejales.

Otro segundo asunto que nos preocupa es que se repita la falta de coordinación del
Gobierno durante los próximos cuatro años de gobierno, la falta de comunicación entre las
diferentes áreas o concejalías y los desencuentros entre ustedes. Por eso, nosotros desde
Ciudadanos en nuestro programa propusimos la creación de cuatro macroáreas para gestionar los
retos estratégicos que tiene esta ciudad y para conseguir que València fuese una ciudad cómoda y
abierta.

El primer reto que propusimos y que tiene la ciudad es la creación de empleo y el
desarrollo económico, apostando por los autónomos y las pymes porque son los que tienen
verdadero potencial para dinamizar la economía y la productividad, y en definitiva son los
verdaderos creadores de empleo y riqueza. Este Ayuntamiento no debe ser una piedra en el
camino para estas personas. Su obligación, la de este Ayuntamiento, es trabajar en la agilización
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de las licencias, la situación de las mujeres emprendedoras, los autónomos con discapacidad, la
conciliación empresarial y la seguridad jurídica, impidiendo que la venta ilegal esté en la puerta
de los comercios de esta ciudad.

El segundo reto que tenemos y donde debemos poner el foco es en las familias y digo
familias, en plural, y en el bienestar social. Durante la campaña he oído a otros partidos sumarse
a nuestra propuesta de gratuidad de la educación de 0-3 años, ahora le invito a que cumplan su
promesa. Ser padre o madre y trabajar en València debería ser más fácil. Y con un cheque escolar
universal de 0-3 años durante 11 meses lo conseguiríamos. València tiene a su vez un reto
demográfico. Nuestra ciudad está envejeciendo y es imprescindible incrementar la autonomía
personal de nuestros mayores con un servicio integral de asistencia a domicilio e impulsar, junto
a la Generalitat, la creación de plazas de residencia.

El primer compromiso de la Nau fue un Plan de Choque contra la Pobreza y hoy, cuatro
años después, cuando vimos la comedia del Rialto, no han hecho ninguna  mención a esta
necesidad sobre el bienestar social. Es más, han venido aquí sin nada. No sabemos ustedes qué
plan tienen de ciudad y qué distribución tienen de ciudad y cómo se van a organizar; han venido
sin nada. Pero la pregunta es respecto al Plan de Choque de hace cuatro años: ¿piensa que ha
solucionado el nivel de pobreza en València? ¿O es que no les interesa que todos sepamos sus
vergüenzas después de cuatro años de la Nau? La pobreza está aumentando, Sr. Ribó. Según el
indicador AROPE, en València, un 30,7 % de los hogares está en riesgo de exclusión social y un
25,2 % de hogares dice tener mucha dificultad para llegar a final de mes. Así lo afirman también
ONG como Casa Caridad. Y para comprobar la mendicidad no tiene más que salir a la calle y
verlo. Y usted venía a rescatar personas, Sr. Ribó. Está ocultando la realidad y también la gran
crisis que ha provocado de asistencia social municipal en este Ayuntamiento que afecta a los
dependientes y a las personas más vulnerables de nuestra sociedad, como son los niños y nuestros
mayores.

La tercera gran necesidad de la ciudad es la sostenibilidad, empezando por la movilidad y
esta, a su vez, por un transporte público de calidad. No se justifica que un ciudadano espere más
de diez minutos a la EMT y no se puede justificar que las paradas no sean accesibles y cómodas.
València tiene que prepararse ya para la llegada inminente del coche eléctrico, facilitando las
recargas en el espacio público. En este reto de la sostenibilidad el peatón tiene que ser el
protagonista. Sostenibilidad también es equilibrio entre ocio y descanso, entre diversión y
cumplimiento del orden. Sostenibilidad es conservar el comercio de barrio artesanal y tradicional
valenciano. Es hacer de València una marca turística, pero que València sea mucho más que un
destino turístico. También, no se me ha olvidad, Sr. Ribó, sostenibilidad es tener una red de
carriles bici, pero con planificación, sensatez y sobre todo participación ciudadana.
Sostenibilidad es mantener València limpia y con jardines cuidados. Y también respetar la
singularidad de lo valenciano como es la huerta, no permitiendo lo que es la especulación
inmobiliaria nos quite nuestra huerta. Y, por supuesto, sostenibilidad es equilibrio económico y
eficacia en la gestión. Por ello, bajar los impuestos es sostenibilidad, disminuir costes superfluos
es sostenibilidad y mejorar los servicios al ciudadano es sostenibilidad.

Como cuarto reto estratégico: nuestra cultura y tradiciones valencianas. Es urgente
implementar el IBI cultural y cuidar la iniciativa privada como galeristas, salas o empresarios del
teatro que también son garantes de nuestra cultura.



Id
. 

d
o
cu

m
en

t:
 t

eH
G

 0
/K

h
 Z

M
g
D

 L
La

h
 9

Y
R
G

 5
+

U
S
 p

IY
=

C
Ò

PI
A
 I

N
FO

R
M

A
T
IV

A
 (

N
O

 V
E
R
IF

IC
A
B
LE

 E
N

 S
E
U

 E
LE

C
T
R
Ò

N
IC

A
)

Signat electrònicament per:
Antefirma Nom Data Emissor cert Núm. sèrie cert
SECRETARI/A GENERAL I DEL PLÉ - SECRETARIA GENERAL I
DEL PLE

HILARIO LLAVADOR CISTERNES 01/08/2019 ACCVCA-120 83350118083644439662
162782211465704732

SESSIÓ EXTRAORDINÀRIA DE 15 DE JUNY DE 2019 14

Y junto a estos cuatro retos estratégicos nuestros objetivos: ser Capital Mundial del Diseño
2022. Nos va a tener ahí, le vamos a apoyar. Pero que también València sea Ciudad del Deporte,
que seamos ciudad maratón platino, y por supuesto también cuidar el deporte y para ello
necesitamos centros deportivos dignos y decentes. València tiene que ser una ciudad líder en la
transformación digital y la transición energética. Y nos tenemos que preparar, Sr. Ribó, para ser
líderes de la Agenda 2030. Que València cumpla las tres D: diversidad, diálogo y desarrollo
sostenible.

Ciudadanos va a hacer una oposición firme y responsable. Y la firmeza supone fiscalizar,
junto a los otros grupos de la oposición, la labor de este Gobierno. Pero, ¿qué es responsable?
Responsable es recordar, la Sra. Gómez, que siempre han tenido ustedes, el PSOE, mucha más
fuerza de la que han ejercido. Le hemos tendido muchas manos durante estos años, pero siempre
las han negado y han seguido apoyando y dando un cheque en blanco al Sr. Ribó. Por ello,
durante estos próximos cuatro años, comprobando cómo ha empezado el Botànic en su segunda
versión, la verdadera oposición, liderar la oposición, va a suponer que Compromís y su
sectarismo sepan y sientan en todo momento que, desde el centro, Ciudadanos es con ustedes la
única opción de sumar para evitar una València que no deseamos los valencianos. Esto lo tiene
que saber usted, Sr. Ribó. Que en cualquier momento vamos a estar aquí para apoyar cuando
usted ejerza su sectarismo. Ejerza, Sra Gómez, usted su fuerza, que con nosotros la tiene. Sea
gobierno, por supuesto que tiene que tener estabilidad, no decimos que no. Pero sea oposición
cuando Compromís con sus políticas sectarias y nacionalistas penalicen la realidad de esta
ciudad.

Finalizo dando la bienvenida a todos los concejales que se incorporan hoy a la corporación,
a todos los afiliados a Ciudadanos que nos han ayudado a tener estos 70.000 votos y a todos los
funcionarios públicos que durante cuatro años nos han ayudado y han gestionado de maravilla la
ciudad, y que estoy convencido que va a ser así durante los próximos cuatro años.

Muchísimas gracias.”

Sra. Gómez (PSOE)

“Muchísimas gracias. Señoras y señores.

Quiero comenzar dando la enhorabuena a Joan Ribó que de nuevo va a ser nuestro alcalde.
Alcalde, mucha suerte y sobre todo muchos aciertos en estos nuevos cuatro años. también dar la
enhorabuena a todas las formaciones políticas y sobre todo a los nuevos concejales y concejalas
que veo la ilusión en vuestras caras y por lo tanto seguro que vais a hacer un buen trabajo.

Pero sobre todo quiero dar las gracias. Las gracias a todos los valencianos y valencianas
que el pasado 26 de mayo votaron porque al hacerlo está ciudad ha roto definitivamente todos los
tópicos porque se ha consolidado precisamente como un ejemplo progresista entre las grandes
ciudades de España.

Y es que en estas elecciones ha habido inequívocamente un voto mayoritario hacía la
construcción de una València inclusiva, abierta, moderna y libre. Ha habido un voto hacía una
València que no agita las banderas del miedo sino de la ilusión y del respeto. Por eso los
socialistas siempre hemos tenido bien clara cuál tenía que ser nuestra posición. No hemos
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amagado con poner en duda esa voluntad mayoritaria de la ciudadanía por intereses partidistas,
como ha podido ocurrir en otros ámbitos.

En estas semanas hemos transmitido no solo que hoy no habría un gobierno liderado por la
derecha sino que también íbamos a votar a favor de la investidura de Joan Ribó y sin pedir nada a
cambio, un gesto que está bien lejos de ser irrelevante sino que es toda una expresión de
colaboración y trabajo conjunto que esperamos obviamente que la formación Compromís sepa
cogerlo con responsabilidad y respeto a las 75.000 personas progresistas de esta ciudad que
confiaron en el PSOE y que sin duda esperan colaboración entre ambas formaciones.

Porque como decía anteriormente, en estas elecciones hemos ganado las fuerzas que
defendíamos la igualdad y la libertad, pero también ha habido un voto para la pluralidad, para los
matices, las diferencias. Y no nos tiene que dar miedo esa pluralidad, sino tal y como nos ha
pedido la ciudadanía tenemos que trabajar por tener objetivos comunes dentro de esa pluralidad.

Porque el relato de las ciudades ya no es un relato personal, ni tan siquiera de un único
partido, es un relato colectivo que se escribe a varios manos. La defensa de las sociedades
diversas se hace desde la diversidad de los propios gobiernos y la voluntad del Partido Socialista
es cumplir con la voluntad de los valencianos y valencianas porque la representatividad significa
no fallar a la gente.

Por eso vamos a trabajar estos días para conformar un gobierno conjunto de progreso, que,
por tanto, garantice la representatividad de todos y todas las votantes progresistas de esta ciudad.
Y además, obviamente, garantice la estabilidad del gobierno porque para la política progresista la
estabilidad es la única receta de llegar lejos y el PSOE quiere que esta ciudad llegue bien lejos. Si
la Nau fue un buen acuerdo, el Rialto debe ser un acuerdo más ambicioso. Porque como decía
Bauman: ‘La sociedad justa es aquella que siempre se considera insuficiente’.

La voluntad que ha quedado reflejada en estas elecciones es que el gobierno debe y tiene
que ser también más maduro. Debe centrarse con mayor fuerza en lo importante, no podemos
permanecer atascados permanentemente en debates que paralizan el progreso de nuestros barrios.

Tenemos que ser más humildes, gobernar con la ciudadanía y no en nombre de la
ciudadanía, apostando por el dialogo y la convivencia y enterrando la crispación. Y espero que
desde todas las fuerzas políticas se entiendan y entiendan que la mejor forma de hacer oposición
no es desenterrando fantasmas y guerras identitarias del pasado, es haciendo que la discrepancia
precisamente sirva mejorar la vida de la gente.

Señoras y señores, me presenté, nos presentamos el PSOE, a las elecciones para gobernar
con todos aquellos y aquellas a los que nunca nadie nos ha regalado nada. Con aquellos sobre
cuyas espaldas se puso el peso de la crisis, aquellos que han tropezado y se han vuelto a poner en
pie, aquellas que trabajan y no se rinden nunca. Y vamos a seguir haciéndolo.

Por tanto, nuestro trabajo estos cuatro años estará dirigido a toda esa gente. A nuestros
barrios y pueblos, los de las familias trabajadoras, porque no habrá una política que se preocupe
solo de poner a València en el mapa, sino que habrá una política para quien lo más importante
sea precisamente poner a esos barrios en el mapa de València.
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Y especialmente a las personas que viven en ellos. Poner a las personas de las que debe
tratar la política en el mapa de València. Porque las oportunidades no pueden depender del
código postal en el que nazcamos. Tenemos que ser una ciudad que tenga la capacidad de generar
empleos de calidad para todos y para todas, con independencia de la edad y con independencia de
cualquier otra circunstancia.

Tenemos que trabajar por los jóvenes porque esta sociedad tiene una deuda con ellos y con
ellas, la generación más maltratada de toda la historia, para que los que se fueron vuelvan y para
los que se han quedado que puedan trabajar. Y sobre todo también para los que hoy se levantan
cada día para ir a estudiar, que tengan el derecho y la oportunidad de vivir mejor que sus padres.
Porque si conseguimos eso estaremos construyendo una sociedad y una València que será mejor
mañana que hoy.

Poniendo en el mapa a las personas mayores, las que están solas para que tengan a su lado
al Ayuntamiento y las que tienen pensiones bajas porque nunca les falte de nada.

A las familias que hoy no pueden pagar un alquiler o dedican casi todos sus ingresos a
pagar su vivienda, porque tenemos que garantizar el acceso a una vivienda digna.

A todos esos padres y madres que hoy tienen hijos e hijas y que de verdad podamos
garantizar la igualdad de oportunidades en la educación de esos hijos e hijas de 0 a 3 años,
porque no queremos guarderías en donde aparcar a nuestros niños y niñas sino que de verdad
haya una educación pública desde el inicio.

O lo más importante, poniendo a las mujeres en el mapa de València. Desde el PSOE
vamos a trabajar para que este Ayuntamiento sea feminista, para que a nuestras niñas nunca nadie
les marque sus límites, porque seamos la ciudad que pueda abanderar la lucha contra el paro o la
precariedad que sufrimos las mujeres y sobre todo por ser la ciudad que puso todos sus esfuerzos,
toda su alma y todo su corazón en erradicar la violencia de genero.

Y en esto último especialmente vamos a poner todo nuestro empeño. Para que las víctimas
se libren de su miedo y denuncien a sus agresores, porque esta ciudad no se puede permitir que
en sus calles hoy haya mujeres que sean asesinadas o que en las casas de esas mujeres se sientan
oprimidas o encerradas, pero también vamos a denunciar a quien niega que hay una forma de
violencia que se ejerce contra las mujeres por el hecho de serlo, para que esta sociedad también
se libre de partidos y de políticos cuyo único discurso es negar el terrorismo machista.

Ese es el mapa de una ciudad mejor. El mapa de una ciudad de plazas para que las
personas se encuentren y el de la València que va a luchar contra el cambio climático, no solo
que no se cruce de brazos sino que entienda que la única salida y que la única opción es ser una
ciudad verde, la única que asegura nuestra supervivencia y la vivencia de todas las personas que
compartimos esta ciudad.

Y dentro de ese mapa tienen que estar todas las personas, amen a quien quieran, se sientan
como se sientan y sean como sean. En València cabemos todos y todas, y lo único que sobra es la
intolerancia.
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Un mapa por lo tanto que represente una ciudad de oportunidades, de libertades e
inclusiva. Una ciudad que avanza sin dejar a nadie atrás.

Senyors i senyores, esta es la València per la qual anem a treballar des del Partit
Socialista, però també abordant els reptes amb els quals ens trobem a dia de hui com a ciutat.
València necessita deixar de ser invisible, volem que siga normal que València estiga en
l’agenda institucional d’Espanya i tot deixe de passar per Madrid i Barcelona. I per a
aconseguir-ho, hem de teixir una aliança i cooperació institucional amb el Govern d’Espanya i
amb la Generalitat Valenciana –cuyo máximo representante tenemos hoy aquí, gràcies al
president que ha vingut a acompanyar-nos– deixant enrere les confrontacions partidistes i
aprofitant la sintonia d’interessos de tindre governs liderats i construïts per forces progressistes.

València ha d’ocupar l’espai que es mereix a Espanya i a la Comunitat Valenciana,
l’espai en el qual ens situen uns pressupostos que siguen justos en què d’una vegada per totes
tinguem les inversions que ens mereixem. Acabar el Parc Central, soterrar les vies, també les del
Grau, tindre les ajudes al transport metropolità que sí que tenen altres ciutats, la inversió en
rodalies o que la nostra cultura tinga el suport que necessita.

I no vull que d’això s’entenga que defense una València aïllada que monopolitze el
desenvolupament del nostre entorn. Tot al contrari, defense esta València capital que faça
créixer amb ella a la resta de la Comunitat i que necessita precisament d’una llei de capitalitat
per a desplegar tot el seu potencial. per a desplegar una València de vocació també
metropolitana que no solament pensa de creus cap a dins sinó que entén que el seu present i el
seu futur està compartit amb tots els municipis del voltant que formen part de la nostra gran
plaça.

Pero si me lo permiten creo incluso podemos ir más allá. València tiene la capacidad y
tiene la oportunidad de constituir las bases para ser un auténtico polo de desarrollo dentro del
Mediterráneo. Para ello debemos cambiar el enfoque por el que hemos venido trabajando desde
la política municipal. Hasta la fecha han sido las personas las que se han adaptado a los entornos
en los que vivían, ahora tenemos que ser las ciudades las que nos adaptemos a las personas y a
los proyectos que queremos atraer.

Tenemos que atraer el progreso que queremos, tenemos que pensar cuál es el progreso que
queremos y por lo tanto tenemos que competir por el talento y por las ideas para construir un
modelo económico cada vez más diversificado que permita el aprovechamiento de todo el
potencial económico que tiene ciudad, que pase página ya a ese modelo antiguo que se basaba
exclusivamente en el sector de la construcción o en el sector de los servicios de baja calidad.

Tenemos que tener un modelo que apueste claramente por la innovación, por nuestra
cultura, y por un turismo que siempre debe ser sostenible. Estos tres sectores tienen que ser los
motores de futuro de nuestra ciudad, pero no solo para que actúen como motores económicos
sino que tienen que ser motores del estado de bienestar social ya que el desarrollo de nuestra
ciudad debe ir incuestionablemente ligado al bienestar de sus ciudadanos y ciudadanas. El
objetivo es alcanzar la València que avanza pero que no deja nadie atrás.
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Y creo que estamos en disposición de fijarnos estos retos, sabemos dónde estamos y hoy
precisamente aquí debatimos hacia dónde queremos dirigirnos. Y hoy ser progresista significa ser
inconformista. Y ese es el mensaje que nos ha dado València: ni volver atrás, ni quedarnos
parados, avanzar para que todos y ahora especialmente todas podamos avanzar. Probablemente
no haya nada más emocionante que decir en este Salón de Plenos que València es progresista. No
fallemos nunca a esta València progresista.

Muchísimas gracias.”

Sra. Catalá (PP)

“Molt Honorable President de la Generalitat, Molt Honorable President de les Corts,
Teniente General, Rectora Magnífica, alcalde Pérez Casado, ilustres diputados de la cámara
autonómica, concejales, autoridades, compañeros de corporación, funcionarios de la casa,
familias, vecinos, amigos todos. Buenos días.

Hoy el Partido Popular empieza una nueva etapa, una etapa ilusionante. Una nueva etapa
que nace con el aval de más de 84.300 valencianos que el pasado 26 de mayo depositaron la
confianza en la lista que encabezo y en el proyecto político del Partido Popular. Los valencianos
nos situaron como la segunda fuerza política más votada de esta ciudad y como líderes claros del
centro derecha.

Por ello, permítanme que empiece dirigiéndome a todos los que confiaron en nosotros. En
mi nombre y en nombre de los ocho concejales del Partido Popular, gracias. No vamos a
defraudar vuestras expectativas y vuestra confianza. Defenderemos un programa político basado
en la libertad, en la igualdad, en el fomento de oportunidades, en la creación de empleo, en el
apoyo a los emprendedores y a la investigación, en la lucha por las desigualdades y en la defensa.
I ho vull deixar ben clar, en la defensa de la nostra llengua, el valencià, de la nostra cultura i

.també de les nostres tradicions

Y lo vamos a hacer dignificando la labor de la política y los políticos en la consecución del
bien común. Siendo propositivos y no cayendo en la política de baja calidad que tanto daño ha
hecho a nuestras instituciones y a la clase política en general en los últimos años.

Compañeros, no pulvericemos la presunción de inocencia con fines únicamente
electoralistas; no teatralicemos los pactos en búsqueda de elevar egos y protagonismos políticos;
no patrimonialicemos valores como la igualdad, el progreso o la libertad porque son de todos, no
de unos pocos, y no destruyamos personalmente al adversario. Ganemos los debates desde las
ideas y desde las propuestas. Vencer y convencer, pero respetando siempre al adversario.
Practiquemos compañeros el esgrima en política, no practiquemos el boxeo. Los ciudadanos nos
han pedido que seamos sus representantes y que gestionemos la  con sentido común yres pública
de manera eficaz. Resolviendo y no generando problemas, hablando de ellos y no de nosotros.
Por eso pido, desde aquí, que elevemos el nivel de la política local y me comprometo a ser la
primera en hacerlo.

Así que sí, corresponde Sr. Alcalde que le dé la enhorabuena. Corresponde desde la lealtad
a la institución y el respeto a la voluntad de los valencianos dar la enhorabuena como presidente
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de esta corporación. Sr. Ribó, una vez más, enhorabuena en nombre de todo el Partido Popular y
del Grupo Parlamentario Popular de este Ayuntamiento. Enhorabuena a usted y también al resto
de concejales que desde hoy asumirán el reto magnífico de gobernar esta magnífica ciudad.

Desde el Partido Popular les pedimos una cosa: que gobiernen con altura de miras, que
gobiernen para todos, que sean tolerantes con aquellos que no piensen como ustedes y que dejen
sus luchas internas de lado y piensen únicamente en el bienestar y en los intereses de los
valencianos.

Revalida usted, Sr. Ribó, el dignísimo honor de ser el alcalde de la tercera capital de
España. La solemnidad de este salón es fruto del esfuerzo de muchos valencianos, hombres y
mujeres que trabajaron antes para que nosotros llegáramos hasta aquí. No practiquemos la
fantasía demagógica de denostar su dignidad por razones populistas. La vara de mando no es más
que evidentemente un trozo de madera tallada, sí. Pero su dignidad, Sr. Ribó, no depende de lo
guardada que esté o de quién la lleve. La dignidad de la vara de mando procede de València, esa
ciudad que está por encima de todos nosotros, que permanecerá cuando nosotros no estemos.
València, Sr. Ribó, es mucho más.

Es lo propio agradecer el trabajo realizado por parte de todos los gobiernos que nos han
precedido, de todos los miembros de las distintas corporaciones, de los alcaldes Ferran Martínez
Castellano, Ricard Pérez Casado, Clementina Ródenas y de Rita Barberá Nolla. También
debemos agradecer el trabajo de todos los funcionarios y miembros de la casa que durante años
han velado porque la maquinaria municipal funcionara a la perfección. Entre ellos, permítame,
del que ha sido nuestro secretario, Pedro García Rabasa. Gracias.

Hace cuatro años ustedes recibieron la gestión de una magnífica ciudad que durante 24
años tuvimos el honor de gestionar desde el PP. La gran transformación de València vino de la
mano de la formación que hoy tengo el honor de representar. Créanme si les digo que me siento
bien orgullosa de ello. Del 1991 al 2015 se pasaron de 100 equipamientos públicos a 950; de 1,9
millones de metros cuatros de zona verdes a cerca de 5 millones; de 50 áreas de juegos infantiles
a cerca de 900; de 6 centros de actividades para personas mayores a 49; se invirtieron más de 400
millones de euros en la recuperación de más de un centenar de edificios de patrimonio histórico
de la ciudad. Hoy València es una de las principales capitales turísticas gracias a las inversiones
y al trabajo de muchas personas que estuvieron aquí antes que nosotros.

Compañeros, recibieron ustedes una ciudad maravillosa, transformada, una ciudad de
futuro. Pero como lo cortés no quita lo valiente, me van a permitir que les diga que el trabajo de
los últimos cuatro años no ha estado a la altura de las expectativas que ustedes mismos
generaron. En los dos últimos plenos de toma de posesión de las corporaciones 2011-2015 y
2015-2019, el mismo Sr. Ribó manifestaba su preocupación por la pobreza en València. Pues
bien, la pobreza, durante esta legislatura ha aumentado 6 puntos, 9 puntos entre los menores de
16 años. Más del 20 % de la población está en exclusión social, 2 puntos por encima de la media
nacional. Y la gente sin techo se ha duplicado en la ciudad. Por otro lado, no se ha construido
ninguna vivienda de protección pública, la presión fiscal se ha incrementado un 14 %, las quejas
por la limpieza han subido un 80 %, el tráfico en uno de los principales problemas de esta ciudad,
faltan policías y nuestras playas cierran a puertas de temporada estival por contaminación.



Id
. 

d
o
cu

m
en

t:
 t

eH
G

 0
/K

h
 Z

M
g
D

 L
La

h
 9

Y
R
G

 5
+

U
S
 p

IY
=

C
Ò

PI
A
 I

N
FO

R
M

A
T
IV

A
 (

N
O

 V
E
R
IF

IC
A
B
LE

 E
N

 S
E
U

 E
LE

C
T
R
Ò

N
IC

A
)

Signat electrònicament per:
Antefirma Nom Data Emissor cert Núm. sèrie cert
SECRETARI/A GENERAL I DEL PLÉ - SECRETARIA GENERAL I
DEL PLE

HILARIO LLAVADOR CISTERNES 01/08/2019 ACCVCA-120 83350118083644439662
162782211465704732

SESSIÓ EXTRAORDINÀRIA DE 15 DE JUNY DE 2019 20

Señor Ribó, usted se presentó hace cuatro años en este hemiciclo como la gran esperanza
de cambio y la realidad y los datos dicen que en estos cuatro años la ciudad ha empeorado. Vino
aquí y dijo: . Pues bien, el‘La transparència serà l’eix vertebral de la meua acció de govern’
Govern de la Nau acumula más de 30 apercibimientos por el Síndic de Greuges, el Defensor del
Pueblo, Antifraude, la Agencia de Protección de Datos y el Consell de Transparencia. Ustedes
han negado a la oposición acceso a información y han realizado nombramientos con absoluta
opacidad y falta de rigor. Hace unos días la Agencia Antifraude aconsejó a los cargos a dejar de
lado la transparencia cosmética, que es básicamente lo que han hecho ustedes. Hay que predicar
con el ejemplo.

Vino aquí hace cuatro años y dijo: ‘El segon eix que guiarà esta Alcaldia serà la
participació ciutadana’. Va dir que volia que ‘els barris i els pobles d’esta ciutat no només

Pues bien, señor Ribó, ustedestinguen opinió, sinó sobretot que la seua veu es tinga en compte’. 
han dejado sin efecto acuerdos adoptados en las juntas de distrito, los presupuestos participativos
han sido un fracaso en su ejecución, 30 barrios de la ciudad se han quedado prácticamente sin
inversiones y han producido frustraciones en barrios en los que persisten problemas sociales y de
convivencia. Le instamos a que el gobierno que encabeza trabaje para todos los barrios de
València, de norte a sur. Trabajen para todos los barrios y pedanías de esta ciudad, para todos No
hagan una gobernanza sectaria ni una política de inversiones selectiva, en función de intereses
electoralistas.

Tenemos compañeros una preciosa ciudad por la que trabajar y por delante una legislatura
en la que la cultura de esta ciudad debe ser uno de los ejes más importantes de nuestra acción.
Celebraremos el Año Jubilar del Santo Cáliz en 2020. En 2021, el 25 Aniversario de la
Declaración de la Lonja como Patrimonio de la Humanidad. En 2023, la muerte de Sorolla, el
Centenario. Y del mismo modo, en 2023, el Centenario de la Coronación Portífica de la Mare de
Déu. Y ahora, cuando se cumplen 110 años de la Exposición Regional debemos recuperar ese
espíritu vanguardista que recorrió las calles del Cap i Casal en 1909. Una ciudad orgullosa de su
identidad, una ciudad que no reniega de sus tradiciones, una ciudad ambiciosa por situarse en el
mundo, una ciudad con un potencial innovador e industrial. En definitiva, una ciudad moderna,
europea y abierta. 

Si me lo permiten les diré que podrían haber aprovechado esta conmemoración de los 110
años de la Exposición Regional para situar el Palacio de la Exposición como el lugar de
referencia de sus negociaciones del próximo gobierno. Yo, desde luego, pese a mi cariño y
consideración por el Rialto como ex consellera de Cultura del Gobierno Valenciano no hubiera
elegido para lo suyo precisamente un teatro. Porque alguien podría decir señorías, que lo suyo va
a ser una función de tragicomedia que cuando levante el telón va estar a la altura de las óperas
Verdi, con traiciones y venganzas por doquier y un magnífico final operístico, de esos que
terminan con uno de los actores principales yacente en el escenario con un cuchillo a la espalda.
Y es que las negociaciones de este nuevo gobierno local han sido muy elocuentes, el preludio de
una muerte anunciada. Y ya se sabe señorías que lo que mal empieza mal acaba.

Hoy es día de felicitaciones, sí. Pero menudos días nos han dado ustedes con sus guerrillas,
sus egos, la pelea por la foto y el Vicerreinado. A ver si esto termina, señorías, y podemos
empezar a gestionar. Las últimas semanas la izquierda valenciana ha dado un espectáculo
bochornoso y lo que se vendió como pactos históricos ha terminado como pactos histéricos con
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gritos en los despachos, pataletas y patadas en los tobillos. Compañeros, València es mucho más
que una lucha de poder, es mucho más que un botín que repartirse. València merece gobernantes
que estén a la altura. Pónganse ustedes a la altura de la ciudad que representan.

No les engaño si les digo que hubiera querido para València un gobierno mejor. Parece que
nuestra democracia no está lo suficientemente madura para alcanzar grandes pactos entre los
principales partidos. Más bien al contrario, el PSOE condena los pactos con el PP. Pues bien,
señores, recuerden ustedes con quién han construido los últimos años de democracia en este país.
Duele ver a nuestros compañeros del PSOE arrodillados a los intereses de la izquierda
nacionalista más radical.

Nosotros seremos leales, señorías. A la institución y a la ciudad. Seremos una oposición
implacable, persistente, perseverante y dura, muy dura. Pero las diferencias ideológicas no van
confundirnos, cuando debamos estar a su lado, estaremos. Si es por el bien de la ciudad,
estaremos. Sí, nos separan muchas cosas, pensamos de forma diferente, no coincidimos en la
forma de gestionar esta ciudad, pero eso no va suponer ningún obstáculo para llegar a grandes
acuerdos que beneficien a los valencianos. El Partido Popular le va a tender la mano para
reivindicar ante la Generalitat y el Gobierno central las inversiones e infraestructuras que necesita
esta ciudad. Puede contar con nosotros para exigir la condonación de la deuda de La Marina; para
exigir un compromiso económico para finalizar el parque Central, el canal de acceso y túnel
pasante); para conseguir el soterramiento de las vías del tren en Serrería; para exigir la
financiación del transporte metropolitano; para la necesidad en las infraestructuras de acceso a la
ciudad: la V-21, V-30. V-31; para exigir mayor inversión para nuestros museos y espacios
escénicos; para exigir a la Generalitat que cumpla con València y con las infraestructuras
necesarias en materia educativa. Trabajaremos juntos también para que València consiga la Ley
de Capitalidad.

Sr. Ribó, en la consecución de unas políticas públicas justas nos van a encontrar siempre.
Como dijo Emilio Attard y siguiendo el espíritu de consenso que fraguó la Constitución:
‘Nosotros sabemos lo que es ceder de nuestro derecho y hallar aquel denominador común de la
coincidencia’. El consenso es la transacción y el compromiso, y eso es lo que desde este Grupo
Popular ponemos a disposición de esta corporación municipal para alcanzar los grandes asuntos
de esta ciudad’.

El Partido Popular va anteponer los intereses de los vecinos de Valencia a las siglas y no
nos amilanaremos ni agacharemos la cabeza ante nadie porque más de 84.300 valencianos nos
han pedido que alcemos la voz y que exijamos lo que València se merece. Vamos a defender un
programa político basado en la libertad educativa de las familias la bajada de impuestos y la
ayuda a los autónomos y a los emprendedores; la apuesta real y decidida por la innovación y la
transparencia; el fomento de la cultura y el apoyo a nuestros creadores, y la protección de
nuestras señas de identidad.

El PP pot dir ben clar que té un alt compromís amb les nostres senyes d'identitat, amb
orgull i sense complexos. I ho diem des de la convicció que l'autogovern, el municipalisme i la
descentralització és el que va permetre per part de la Constitució la millor manera de progressar
i aconseguir un millor dia a dia dels veïns de València. Per això des d'este saló de plens anem a
defendre la Constitució i l'Estatut d'Autonomia, la identitat de la nostra llegua, la nostra cultura
i les nostres tradicions. Per cert, gràcies, amic Enric Esteve.
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Compañeros, somos un grupo de cinco mujeres y tres hombres, una apuesta feminista real,
un grupo comprometido que llega a este salón con humildad pero con orgullo porque
representamos unas siglas y un proyecto político que siempre ha estado al servicio de España, de
la Constitución, de la Comunitat Valenciana, de l’Estatut y de València. Con la cabeza bien alta,
el Partido Popular sigue donde siempre ha estado: liderando el centro derecha de esta ciudad. Lo
vamos a hacer desde la oposición y lo vamos a hacer de forma leal, como les he dicho,
responsable y contundente. Respetemos al adversario e implementaremos una nueva forma de
hacer política que devuelva la confianza a los ciudadanos en sus representantes públicos.
Haciendo que los valencianos y que nuestras familias se sientan orgullosos de nosotros. Estamos
aquí porque nos han apoyado y les agradecemos su comprensión y su generosidad.

Ofrecemos nuestras manos y nuestras cabezas para trabajar la tierra y sembrar un camino
de prosperidad para el futuro. Ofrecemos nuestros oídos y nuestra voz para escuchar y defender a
los que más nos necesitan. La transparencia y la cercanía serán nuestras máximas porque, como
dijo Luis Vives: ‘Nada es fácil ni tan útil como escuchar mucho’. Ofrecemos nuestro corazón,
para servir con lealtad y con orgullo a València.

Termino, señorías, agradeciendo a mi Grupo el honor de representarles con estas palabras.
Les diré lo de siempre, aquello que siempre me ha acompañado en mi vida pública y me sirve de
faro para no rendirme y no defraudar a aquellas personas que confían en mí. Como dijo el
historiador Nicolau Primitiu: trabajar, persistir y esperar. Así lo he hecho durante toda mi vida
política y así lo seguiré haciendo. Trabajaré, persistiré y esperaré.

Muchas gracias a todos.”

Sr. Fuset (Compromís)

“Benvolgut alcalde, autoritats, companys i companyes de corporació.

Quatre anys i moltes coses han passat ja des d’aquell 13 de juny de 2015 quan, després
d’un acte tan solemne i emotiu com el que celebrem hui, ja proclamat Joan Ribó com a alcalde
s’obriren unes portes massa oxidades d’este l’Ajuntament de València per oxigenar este vell
edifici i descobrir a la plaça una celebració ben plural per un profund canvi en els qui, en el què i
en el com de la nostra institució local.

Hui estem ací perquè els nostres veïns i veïnes s’han expressat de nou a les urnes per
traslladar-nos la seua voluntat democràtica, sempre tan diversa y plural. Amb ella, Compromís
s’ha convertit per primera vegada en la força més votada a la nostra ciutat i una nova majoria
progressista ens escolta ara en este hemicicle. Joan Ribó continuarà sent alcalde de València
durant els pròxims quatre anys i les portes d’este Ajuntament continuaran obertes als seus veïns i
veïnes. Són alguns dels senyals inequívocs que a València, hui, el canvi no només no para sinó
que va a més. I si pot ser, també a millor.

Per això, des d’este mateix instant el repte que tenim per davant serà consolidar eixe canvi
imprescindible amb la mateixa humilitat, il·lusió, valentia i trellat amb què agafàrem el timó del
nostre govern municipal i amb què hem treballat pels nostres veïns i veïnes des del primer minut
de la nostra presència en la casa de totes i tots. Per això, em permetreu que una vegada més



Id
. 

d
o
cu

m
en

t:
 t

eH
G

 0
/K

h
 Z

M
g
D

 L
La

h
 9

Y
R
G

 5
+

U
S
 p

IY
=

C
Ò

PI
A
 I

N
FO

R
M

A
T
IV

A
 (

N
O

 V
E
R
IF

IC
A
B
LE

 E
N

 S
E
U

 E
LE

C
T
R
Ò

N
IC

A
)

Signat electrònicament per:
Antefirma Nom Data Emissor cert Núm. sèrie cert
SECRETARI/A GENERAL I DEL PLÉ - SECRETARIA GENERAL I
DEL PLE

HILARIO LLAVADOR CISTERNES 01/08/2019 ACCVCA-120 83350118083644439662
162782211465704732

SESSIÓ EXTRAORDINÀRIA DE 15 DE JUNY DE 2019 23

recorde com em vaig estrenar fa quatre anys com a portaveu de Compromís en este mateix lloc
recordant aquell ex libris –que hui ja ha eixit– i lema del gran valencianista Nicolau Primitiu que
suposava tota una declaració d’intencions per al nostre grup municipal i d’allò que volíem fer al
govern local: Treballar, persistir, i esperar. Quatre anys després, crec que amb humiltat i amb tots
els nostres encerts i errades, que les hem tingut, amb tot el nostre aprenentatge i rodatge, que
també hem tingut, podem dir amb el cap ben alt que treballar, persistit i esperar és exactament el
que hem fet des de Compromís, i que possiblement així ho ha percebut una ciutadania que no
només ens ha renovat la seua confiança sinó que també l’ha incrementat esperant que puguem
persistir en el nostre treball.

Un treball de regeneració democràtica i per la participació ciutadana; de sanejament del
deute, per acabar amb el forat negre econòmic, eixe terrible Pla d’Ajust que limitava la nostra
capacitat d’autogovern; de defensa del benestar, la qualitat de vida i la dignitat de les persones;
de convertir la cultura en un dret i les festes en cultura i patrimoni; el treball per pensar i repensar
en verd el nostre model de ciutat, de moure’s, de consumir i de viure; de mostrar-nos orgulloses i
orgullosos de la nostra valencianitat des del reconeixement de la nostra diversitat, la pluralitat i la
conquesta diària, diària, de la igualtat; el treball en defensa del xicotet comerç, de les persones
més vulnerables; per la nostra horta, per la nostra Albufera. Un treball constant per posar a
València en el mapa de la solidaritat i la modernitat i apartar-la del de la corrupció i la política en
blanc i negre. Un treball, en definitiva, de canvi, de valencianisme, de progrés i sostenibilitat,
d’eixes xicotetes grans coses quotidianes d’una ciutat real, més de carn i ós, de cor i d’ànima, que
de ciment i formigó.

En només quatre anys podem dir que s’ha fet un treball ben notable que ha sigut possible
gràcies en bona part a la participació dels integrants d’eixe Govern de la Nau, algunes regidores i
regidors dels quals ja no estan ací i per als quals voldria tindre ara un sincer record. Un record
d’agraïment al treball de companys i companyes del Partit Socialista i València en Comú i de
manera molt especial per a les companyes Consol Castillo i Pilar Soriano que ens van donar
continuïtat des del Govern a un treball iniciat amb la irrupció de Compromís en este mateix
ajuntament ara fa ja 8 anys. Un treball d’oposició i proposició, en aquells moments tant
refrescant com imprescindible, que també té molt a veure amb el canvi que hui estem celebrant i
consolidant dins i fora d’este hemicicle.

Per què des de Compromís, amb Joan Ribó reelegit com a alcalde de València, tenim la
certesa que eixe canvi que no para hui comença una nova etapa on de nou, per fortuna, no farem
servir eixa , però tampoc no tindrem cap vareta màgica que tot ho arregla en unvara de mando
tres i no res, sense la necessitat d’esforçar-se, arriscar-se i treballar. A més, anem a ser sincers
des del primer minut. No hem tingut, ni tenim, ni tindrem cap fórmula màgica per resoldre de
colp i volta tots els problemes que encara patix València i sobretot la seua gent, ni per a tots
aquells nous que puguen vindre i que segurament vindran. No tenim cap moto per a vendre.

Però sí tenim la il·lusió intacta dels primers dies a la qual podem sumar ara l’experiència
acumulada en estos anys tan intensos; les oïdes ben obertes per escoltar, propostes, crítiques,
reflexions i potser alguna felicitació. I també en alguns moments els llavis o les mans per
explicar mirant als ulls i sense por què cal fer i per què pensem que cal fer-ho, fins i tot quan
puga paréixer més incòmode fer-ho o escoltar-ho. Per què tenim una capacitat de gestió
demostrada.
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I sí, també tenim ideologia. Sempre m’ha resultat curiós escoltar en este hemicicle utilitzar
en moltes ocasions allò de la ideologia, com si d’una acusació penosa es tractara. Clar està que
només poden tindre ideologia les persones i els grups que tenen valors, conviccions i idees. I per
això determinades frases de  aplicades a la política ens provoquen un cert somriureTodo a 1 €
agredolç, conscients que nosaltres, per sort, sí les tenim, no les amaguem i cada dia són
compartides per més gent, possiblement sobretot perquè som nosaltres qui hem tingut l’encert de
fer nostres les que són seues.

Deia l’escriptor nord-americà John Steinbeck que ‘Les idees són com els conills. Si vosté
té un parell i aprén a cuidar-los, prompte tindrà una dotzena’. Al que podríem sumar una altra
frase que va deixar escrita un altre escriptor, com Victor Hugo: ‘Les que conduixen i arrosseguen
al món no són les màquines, són les idees’. I si volem rematar-ho, podem introduir fins i tot
algun matís com el que feia l’escriptor Charles Dickens quan deia: ‘Hi ha homes –ara diríem
també homes i dones– que pareixen tindre només una idea i és una llàstima que siga equivocada’.

Des de Compromís pensem que si tenim capacitat de gestió és precisament perquè tenim
idees, moltes, i tenim un projecte ampli i en constant construcció que volem compartir amb altres
espais progressistes i amb una ciutadania i una societat civil amb què volem continuar caminant i
cooperant. Ni estem ni volem estar sols. I com ens deien als 80 en aquell programa de la tele: ‘

’. Volem fer-ho amb la gent, una gent, la societat valenciana, de laSolo no puedes, con amigos sí
qual per cert, com regidores i regidors, no ens conformem amb allò de ser pròxims, sinó
senzillament procurarem continuar formant-ne part. No volem mai deixar de ser gent.

Tenim idees i tenim projectes, i sabem que en una societat plural, complexa i diversa
potser estes no sempre seran compartides per la totalitat de les persones. Però tenim també la
consciència i la responsabilitat que estes idees ens acosten al benestar i la dignitat de la majoria,
protegint especialment a les persones més vulnerables i actuant a més a més des de l’absolut
respecte cap a les minories, aspecte clau d’una democràcia de qualitat com la que mereixem
valencians i valencianes.

Però siguem sincers. Totes les persones són respectables, però no totes les idees ho són.
Algunes, lamentablement, no ho són. Com ens explica la paradoxa del filòsof Popper, no es pot
ser il·limitadament tolerant amb la intolerància perquè esta acabarà per limitar-nos la pròpia
tolerància. En els temps que corren i dins d’esta mateixa casa cal recordar hui que el masclisme,
el racisme, la xenofòbia, la LGTBIfòbia, els discursos de la bilis i l’odi en general no són idees
respectables, precisament perquè no respecten ni consideren respectables a totes les persones. La
intolerància ha ser combatuda amb la força d’algunes idees que tenen recorregut, vigència i
vitalitat, i amb les quals des de Compromís –i valga la redundància– ens sentim sincerament i
radicalment compromesos i compromeses. Idees com el valencianisme, l’ecologisme i el progrés.
Però sobretot la justícia social, la llibertat, la pluralitat democràtica i la igualtat des del respecte
cap a la diversitat. Tenim idees i projecte que defensarem amb més força que mai, arromangats i
arromangades per fer de nou la millor gestió, amb un somriure i també amb bona cosa de
sentiments. Uns sentiments propis de les persones que som i volem ser, i als qual tampoc no
renunciarem perquè amb el nostre pas per la política l’única cosa que no volem que canvie som
nosaltres mateixos. I si ho fem, que potser ho acabarem fent, tal com ho volem per a la ciutat, que
siga per a millor.
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Permeteu-me, per tant, que aprofite per reivindicar un dia com hui els sentiments.
Sentiments com l’amor cap a una València que no s’acaba mai, de places i jardins, de pobles i
barris, de mar i d’horta, de treball i festa. La il·lusió per una València creativa que vol ser Capital
Mundial del Disseny i de la Música. Una València ambiciosa que vol ser cada vegada més 

, més emprenedora, més moderna i més cosmopolita. La complicitat amb una Valènciasmartcity
valenciana i universal, amb fam de ser referent de tantes coses bones en clau verda, violeta i
multicolor. La que lluita per tantes causes que si volem mai no estaran perdudes.

L’empatia, l’empatia cap a una València que cuida i que reclama major atenció. Una
València que també plora i que també crida. Que necessita ser escoltada, atesa i rescatada. Que
mai deu ser amagada ni ignorada. L’energia, l’energia d’una València que demana justícia i
dignitat, que reivindica un tracte just amb un crits tan serens com ferms que ressonaran a
València, al Palau de Manises i també a la Moncloa, per dir que estem ací i que, per fi, ens farem
respectar.

L’amor –de nou l’amor– per una València real, complexa, plural i diversa, que a vegades
vivim, gaudim, a vegades patim, coneixem, xafem i somniem. L’amor que persones –algunes ara
convertides en regidors i regidores– com Joan, com Isa, com Glòria, com Giuseppe, Lucia,
Carlos, Sergi, Luisa, Alejandro i jo mateix, o com milers de valencians i valencianes ací
representats sentim per València, per una València que ja és, per eixa que ja comença a ser i per
aquella que volem que siga i per la qual anem a treballar des de hui. Amb idees i amb projecte,
amb sentiments, amb cap, amb cor, amb els cinc sentits i quan calga potser amb algun més. Sense
vareta màgica, ni amb la , amb humilitat i amb convicció. Amb el cap ben alt, ambvara de mando
prudència i amb valentia. Treballant, persistint i esperant. Amb compromís i amb constància.
Amb Joan Ribó com alcalde de València. Posem-nos de nou a treballar, que n’hi ha molt per fer i
València i la seua gent ho necessita.

Alcalde, benvolgut Joan, benvolguda ciutat, l’enhorabona.

Moltes gràcies i moltíssima sort.”

Sr. Alcalde:

“Gràcies, Pere, per les teues paraules. Em toca a mi ara comentar-vos un poquet el que
pense i vull començar amb la idea de què València continua caminant cap al futur perquè així ho
ha decidit la ciutadania. El 26 de maig la majoria dels valencians i les valencianes van revalidar a
través de les urnes la seua confiança en les polítiques públiques de progrés per a esta ciutat i
també amb mi mateix com alcalde, la qual cosa, evidentment, agraïsc.

Fa quatre anys, en este mateix hemicicle, ens obríem al repte de governar València des
d’una aposta per fer una ciutat més justa, que portara el seu nom amb orgull i sense la llosa de
temps obscurs del passat. Una ciutat de barris que manté la seua identitat a partir de l’esforç que
milers i milers de persones han posat damunt la taula durant dècades i de vegades durant segles
en els pobles, que no pedanies, de València. Ens obríem al repte de configurar un model de ciutat
sostenible, amable amb totes les persones, que respecta la pluralitat i contempla la seua pròpia
diversitat com una font de riquesa, una ciutat que s’estima i que es reconeix pels seus valors.
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Per això vaig voler donar, ara fa quatre anys, la benvinguda a una ciutat que havia estat
massa vegades oblidada: la València igualitària, honrada, justa, solidària, verda, plural, dinàmica.
I ara ho torne a fer. Esta és una ciutat oberta, que respecta les distintes formes de pensar,
d’estimar, de parlar o de ser. València, i per tant el seu Govern municipal, s’han de caracteritzar
per la seua honradesa, i per això el meu primer compromís és amb la consolidació de les
polítiques de transparència. Si la ciutadania de València s’esforça cada dia en alçar la persiana
del comerç, anar a treballar, buscar faena o en estudiar per tindre un futur millor, el seu Govern
municipal ha de ser el de l’eficàcia, i per això propose dotar-nos d’una estructura àgil que
permeta dinamitzar la ciutat i gestionar els recursos públics amb responsabilitat.

Vull que València aprofundisca en els drets de les persones, de totes les persones, més
enllà dels orígens familiars o del lloc de naixement de cada u. Una València solidària on el rescat
de l’Aquarius, del que es compleix un any dilluns que ve, no siga només un record puntual sinó
un compromís ferm pels drets humans en la nostra ciutat i en tot el món. Treballem conjuntament
per una ciutat accessible, on totes les capacitats estiguen reconegudes. Propose avançar en un
model de ciutat amable amb totes les persones i totes les famílies, cada una amb les seues
característiques però totes igual de vàlides. Una ciutat, per tant, on les persones majors puguen
relacionar-se amb tranquil·litat i els xiquets i xiquetes puguen jugar als carrers del seu barri.

Una València d’oportunitats, on dur a terme un projecte de vida. I per a això cal rellançar
les expectatives laborals i de vivenda digna. Propose una ciutat de barris i pobles connectats entre
ells, amb uns mercats i comerços de proximitat potents. Una ciutat cada dia més verda perquè
m’importa, i molt, l’aire que respirem i tinc la convicció que des de les institucions només farem
la faena ben feta si pensem en les pròximes generacions i els deixem un planeta viu. Si som
capaços de fer front al canvi climàtic. I això també ho devem de fer des de les ciutats.

En definitiva, reprenc estos quatre anys com alcalde pensant en una ciutat més igualitària,
on els homes i les dones tenen les mateixes oportunitats i l’eradicació del masclisme dóna pas a
una societat més justa. Esta és la benvinguda que vull donar a totes les persones que viuen en
València, que treballen ací o que ens visiten.

I això ens fa viure de nou un moment històric, com en 2015, perquè estos valors,
radicalment democràtics, no són tan nítids en altres ciutats d’Espanya on hui s’està vivint un
canvi de tarannà en els seus governs municipals. València, en este sentit, continua caminant cap a
la modernitat, amb pas ferm. La defensa de la convivència i del bé comú continuarà marcant el
nostre camí.

Alguns se sorprengueren, allà per l’any 2015, quan el mateix dia de la meua investidura
com alcalde es van obrir les portes de l’Ajuntament i pocs dies després continuaren obertes a la
ciutadania. Esta és la casa de tots i totes, i ha de continuar sent-ho. No és un símbol, és una
realitat d’una institució que treballa per ser cada dia més propera a la ciutadania i amb unes
parets de vidre que s’han pogut constatar al llarg d’estos últims quatre anys. La transparència ha
arribat, per tant, per a quedar-se. Qualsevol persona pot saber amb qui em reunisc, on em
desplace o quins recursos utilitze en la meua tasca d’alcalde. La transparència és la millor manera
d’evitar la corrupció.

I també és una eina per a mostrar a la ciutadania que el fruit de la seua contribució és ben
utilitzat, que cada euro que s’administra en esta casa ha d’anar on toca i que no es desvia ni un
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cèntim a fastos, a grans saraus o corrupteles; açò eren uns altres temps. La gestió d’este
Ajuntament ha de continuar pivotant sobre dos eixos: eficàcia i eficiència. Si hem augmentat un
47 % la partida destinada a emergències socials i alhora hem reduït més de la meitat el deute del
consistori s’ha degut a esta bona gestió.

Això no vol dir per suposat que tot estiga fet, no, hem d’avançar molt més. En este mandat
hem començat un camí que volem continuar en el següent. Hem invertit en els barris: un 70 %
més del que es feia en anteriors mandats. Açò són 100 milions més en un mandat que han servit,
per exemple, per a ampliar les zones verdes en tots els districtes de la ciutat i que ha comptat amb
projectes emblemàtics en este sentit com el Parc Central, el de l’Ermita d’Orriols, la renovació
del parc de Benicalap, el parc Lineal de Benimàmet, el nou Parc de Malilla, etc. Un important
esforç que hem dut endavant a pesar d’estar immersos en un Pla d’Ajust del que afortunadament
hem pogut eixir ja. Només cal recordar com este Ajuntament es va sobreendeutar per damunt
d’allò raonable superant els 1.000 milions d’euros en 2012 i que a finals de 2019 es preveu que
s’haja reduït als 370 milions.

Invertir en els barris, per a mi, és invertir en qualitat de vida per a les persones que els
habiten. Per açò el nostre model és el d’avançar posicionant a València com un referent de ciutat
esportiva, amb les maratons, per exemple, o en l’àmbit de l’alimentació sostenible, però sobretot
pensant en el dia a dia dels nostres veïns i veïnes. Tenim per davant altres reptes de
posicionament global, com a Capital Mundial del Disseny o referent en l’àmbit de la música.
Però el que més m’interessa és que els beneficis de tot açò redunden en la gent que viu a
València.

Vull uns barris vius, dinàmics, ben comunicats, amb possibilitats d’innovació i amb un
atractiu que els singularitze a cada un d’ells. L’orgull de barri ha de ser l’orgull d’una ciutadania
empoderada, que no només és consultada cada quatre anys a les urnes sinó que participa
activament del seu model de ciutat. Per això, després d’haver avançat durant l’últim mandat en la
consolidació dels diversos consells ciutadans i d’entitats, d’haver revitalitzat i ampliat les juntes
de districte, d’haver iniciat els pressupostos participatius, d’haver-me reunit amb milers de
persones, hem de fer un pas més i establir entre tots i totes cap on vol mirar València, quina
referència de model urbà vol ser. I això no és només parlar d’urbanisme, també de les relacions
socials i amb les administracions, de les peculiaritats dels nostres barris, de les necessitats de les
persones que els habiten, de com aprofitar la nostra riquesa cultural, la nostra pròpia diversitat i
les potencialitats d’emprenedoria que tenim per davant.

Això vol dir també preocupar-nos dels barris que han pres un nou rumb esperançador, que
ha passat de l’oblit o la destrucció sistematitzada a projectar un futur d’oportunitats, que no es
farà sol sinó que demanda el compromís d’una administració que ha d’estar al seu costat. No està
sent fàcil dur-ho a terme, però el camí iniciat ja no té volta enrere. Un dels meus objectius passar
per protegir i impulsar la façana marítima de la ciutat: la Malva-rosa, el Cabanyal-el Canyamelar,
el Grau, Natzaret i els pobles de València que mantenen l’horta i l’Albufera cap al sud de la
ciutat. Estic parlant d’eixos barris que en un passat van ser castigats i que han pres la decisió de
ser protagonistes d’un canvi que no es fa en dos dies, però que s’ha demostrat imparable.

Ho vaig dir fa quatre anys i ho torne a repetir, això només s’aconseguirà des del diàleg. Per
això, en esta ocasió torne a deixar la  guardada allà on el secretari considere.vara de mando
L’autoritarisme, bé que ho sap qui em coneix, no és el meu estil. I tampoc ho serà en este mandat
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que ara s’inicia. Posar en valor els moviments socials, l’organització de la gent que pedra a pedra
fa paret i fa realitat una ciutat que puguem decidir entre tots i totes. Des del respecte a la
discrepància, però també des de la voluntat d’unir esforços en les polítiques públiques que han de
possibilitar una ciutat on totes les persones se senten representades, sabent que tindran a la seua
administració més pròxima al seu costat.

No tolerarem, per tant, actituds que intenten coartar la llibertat d’expressió o que
mitjançant la violència pretenen imposar unes idees o una manera única d’entendre el món. En
això i en la possibilitat de configurar una ciutat oberta i plural que defense els interessos de la
ciutadania vull comptar amb els grups de govern que estaran en l’oposició durant este mandat. La
tasca dels grups de l’oposició és clau en el bon funcionament de la democràcia. La fiscalització
perquè les polítiques públiques passen de ser promeses a realitats, la vigilància perquè en tot
moment es respecten les regles del joc, la col·laboració per a millorar tots aquells aspectes en què
puguem caminar junts. Tot això requereix d’una oposició ben formada, amb capacitat d’anàlisi,
de crítica constructiva i també de suggeriment. Els demane, per tant, que deixem de banda els
partidismes quan hagem de mirar pel bé de València. A este alcalde també el tindran al seu
costat.

València té molts reptes per davant que passen indefectiblement pel treball conjunt amb
altres administracions. L’articulació de l’àrea metropolitana és un d’ells. Els nostres més de 134
kilòmetres quadrats i els nostres vora 800.000 habitants no responen a una realitat molt més
dinàmica que arriba fins al milió i mig de persones que cada dia viuen i es mouen per la nostra
àrea metropolitana, la tercera més important d’Espanya. Per això, tant la Generalitat com el
Govern central hauran d’atendre les necessitats d’una població que, en múltiples matèries, no
atén a límits geogràfics i municipals. Necessitats de servicis bàsics en l’àmbit de la mobilitat, de
la gestió de l’aigua i dels residus, però també de la cura pel medi ambient, de la defensa i
protecció de l’horta o en matèria laboral, per posar només alguns exemples.

Som, a més, el Cap i Casal dels valencians i valencianes, i això no pot quedar només en un
bonic emblema. La Carta de Capitalitat és per a mi irrenunciable: una norma de rang autonòmic
que esclarisca i amplie les competències de la ciutat i ens atribuïsca la pertinent dotació
econòmica en els Pressupostos de la Generalitat que ens permeta dur-les a terme.

I de la mateixa manera que reivindique davant el Consell de la Generalitat, també ho faig
davant el Govern central. Perquè els valencians i valencianes mereixem un accés a la ciutat per
ferrocarril soterrat, que implique l’ampliació del Parc Central i la construcció de l’estació
definitiva. I un soterrament de les vies de la Serradora fins a l’eixida del Saler. Perquè València
vol contribuir positivament al Corredor Mediterrani i no volem convertir-nos en el nou semàfor
d’Europa, ara per ferrocarril. Exigiré fins que siga una realitat la condonació del deute de la
Marina: 460 milions d’euros per la celebració de la Copa Amèrica de vela que, com a
esdeveniment internacional, hauria d’haver sigut costejat pel Govern d’Espanya, de la mateixa
manera que va ocórrer en el seu moment amb les Olimpíades de Barcelona i amb les Expo de
Sevilla i Saragossa. No volem ser més que ningú, però tampoc ser els últims de tot. Per això,
València precisa d’una inversió adequada en infraestructures culturals, com el Palau de les Arts,
l’IVAM o el Museu de Belles Arts. I per això, òbviament, la tercera àrea metropolitana
d’Espanya ha de tindre un contracte-programa d’ajuda a la mobilitat com el tenen Madrid, amb
els seus 126 milions d’euros, i Barcelona, amb els seus 109 milions.
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La col·laboració amb altres administracions passa també per establir noves complicitats.
Amb els municipis més pròxims a València sobre els quals recau el nou llit del riu Túria, per tal
d’abordar un projecte de renaturalització que connecte el Parc Natural del Túria amb l’Albufera, i
que beneficie a tota la població d’un nou espai ambiental i d’ús ciutadà. De la mateixa manera,
hem començat a treballar amb l’Autoritat Portuària la cessió de terrenys que dignifique els límits
de la ciutat, amb el nou Parc de Desembocadura de Natzaret i la zona d’usos esportius.
Tanmateix, és la meua voluntat que la potència indubtable del Port redunde en beneficis sobre la
ciutat, i que s’establisca un vertader diàleg en què primen els interessos de València, amb una
visió de futur que passa per la dinamització econòmica, evidentment, però també per la
sostenibilitat mediambiental i la qualitat de vida dels habitants d’esta ciutat.

Vivim un moment històric. Amb la consolidació d’un canvi seré, tranquil, sense
estridències, però amb fermesa, València avança cap a la modernitat i vol situar-se a
l’avantguarda dels drets socials, la dignitat i la justícia, com defenem les forces d’esquerra. Des
d’una òptica netament valencianista i no precisament d’aquells que pretenen arrogar-se la
capacitat de donar carnets de bo o roí valencià, sinó basant-nos en la defensa dels interessos de la
nostra ciutat. I amb un objectiu ineludible que passa per la sostenibilitat de les ciutats.
L’ecologisme no és un relat més o menys bucòlic. És una necessitat de les ciutats per a fer front
al canvi climàtic, per a permetre que la nostra gent puga respirar un aire no contaminat, dissenyar
una ciutat amable amb les persones que l’habiten. És invertir en salut.

Breument, les meues prioritats com alcalde per al mandat que ara comença passen per
polítiques públiques que possibiliten la igualtat entre homes i dones, i la defensa de la diversitat.
Les polítiques socials continuaran tenint un pes substancial i l’emergència d’habitatge estarà ben
present amb iniciatives que dinamitzen un mercat de lloguer assequible i el dret a un sostre per a
qualsevol persona. Una societat més digna és aquella que mira especialment per aquells qui ho
tenen pitjor per a tirar endavant. Per això continuarem incrementant les partides socials. I com
que no és possible cap Estat del benestar sense un lloc de treball, em preocupa especialment la
creació d’ocupació. En este mandat que ara acaba, 15.000 persones a València trobaren una
feina. És una bona notícia, però insuficient.

La nostra aposta passa per la potenciació de la innovació des d’experiències exitoses com
la Marina de València; per l’impuls del comerç de proximitat i l’ajuda als autònoms; per la gestió
eficaç i la recerca de nous mercats com hem fet a través de Fira València; per la renovació del
teixit industrial i per procurar oportunitats laborals als joves, als majors de 55 anys i als parats de
llarga durada. La gestió del coneixement ha de ser clau, i la col·laboració amb les universitats
vull que siga fecunda.

Per últim, sé molt bé que el sector terciari i turístic és la primera indústria de la ciutat, i
caldrà ordenar-lo per no matar la gallina dels ous d’or. De res ens servirà un turisme de baixa
qualitat, si fomenta llocs de treball parcials i mal pagats que acaben oferint un mal servici als
nostres visitants; si només servix per a enriquir a grans empreses forànies que destrueixen els
nostres barris saturant l’oci i expulsant al seu propi veïnat. L’opció passa per un turisme
professionalitzat i desestacionalitzat, que arriba durant tot l’any perquè té una oferta variada:
d’oci, però també de congressos, cultural, patrimonial, mediambiental o esportiva. I que genera
llocs de treball de qualitat.



Id
. 

d
o
cu

m
en

t:
 t

eH
G

 0
/K

h
 Z

M
g
D

 L
La

h
 9

Y
R
G

 5
+

U
S
 p

IY
=

C
Ò

PI
A
 I

N
FO

R
M

A
T
IV

A
 (

N
O

 V
E
R
IF

IC
A
B
LE

 E
N

 S
E
U

 E
LE

C
T
R
Ò

N
IC

A
)

Signat electrònicament per:
Antefirma Nom Data Emissor cert Núm. sèrie cert
SECRETARI/A GENERAL I DEL PLÉ - SECRETARIA GENERAL I
DEL PLE

HILARIO LLAVADOR CISTERNES 01/08/2019 ACCVCA-120 83350118083644439662
162782211465704732

SESSIÓ EXTRAORDINÀRIA DE 15 DE JUNY DE 2019 30

La meua prioritat és la de consolidar una ciutat verda, amb zones d’esplai i amb una horta
productiva, que necessita d’un Tribunal de les Aigües mil·lenari perquè té llauradors i llauradores
que en fan ús. Una ciutat que cuida d’una Albufera amb els recursos hídrics suficients.

Igualment és una prioritat dinamitzar culturalment la ciutat. Sí, sent referència
internacional de la música o el disseny com he dit abans, però també amb un circuit de sales de
teatre potent com el que té hui dia; amb festivals urbans que naixen de les inquietuds
d’emprenedors; que exposa el seu art, que reconeix els seus creadors, l’efervescència de grups i
sales musicals, les bandes de música... Les indústries culturals també són grans generadores
d’economia i, per damunt de tot, d’un esperit crític que mai s’ha de perdre.

I continue entenent la cultura popular com a part de la cultura en majúscules. La
idiosincràsia de festes emblemàtiques en la nostra tradició com la Festa Grossa que simbolitza el
Corpus o com la Setmana Santa Marinera es conjuga amb espais de trobada més recents i alhora
reivindicatius com són el Carnestoltes multicultural de Russafa o la celebració de l’Orgull LGTB.
I al costat d’elles, les festes pròpies dels nostres barris, com ocorre a Benimaclet o a Campanar,
per posar un parell d’exemples, i les que ja recorren tota la ciutat com la Gran Fira de València.
O, com no, les nostres Falles. En el mandat que hem finalitzat aconseguírem ser Patrimoni
Cultural Immaterial de la Humanitat; en este, advocarem per seguir el camí cap a l’excel·lència.
Les Falles són el principal moviment ciutadà de València, un exemple d’autogestió que mereix
dotar-se d’eines de diàleg per a millorar la convivència amb altres actors de la ciutat com els
comerciants o les associacions veïnals, com hem començat a fer amb el Ban Faller. Les Falles
són art, són pirotècnia, són indumentària, són música, són teatre, i vull que continuen sent
tradició i avantguarda.

Les Falles són, a més, un referent en l’ús del valencià que, tal com marca el nostre Estatut
d’Autonomia, és la llengua pròpia que cal protegir i potenciar especialment. Perquè
independentment de la llengua que parlem a casa, el valencià és patrimoni de tots. És el que ens
fa únics al món com a valencians. Estimem la nostra ciutat i la nostra cultura, no perquè siguen
millors que cap altra sinó perquè són part de les nostres arrels, del que ens ha fet créixer com a
poble i ser com som.

En el mandat anterior, encetàrem una nova etapa política en la ciutat de València.
Compromís, PSPV i València en Comú configuràrem un executiu municipal, el Govern de la
Nau, que ha funcionat durant quatre anys. Des de posicions que no sempre eren inicialment
coincidents, però sempre amb la mirada posada en millorar i fer progressar la nostra ciutat. I això
ens permetia arribar a consensos. A mi m’agraden les coalicions. Perquè ens obliguen a parlar, a
debatre, a dialogar constantment. I perquè s’ha demostrat que són efectives. Espere poder
consolidar esta etapa amb un nou govern de coalició, estable i de progrés per al mandat que ara
iniciem. La coalició amb què vaig encapçalar les eleccions, Compromís, ha encetat converses
amb el PSPV per aconseguir-ho. Però este no serà un govern de dos partits només. Vull que siga
també el govern amb què col·labora l’oposició i el govern que atén als partits que no han obtingut
representació. I en definitiva, el govern de totes les persones de València, independentment de la
formació política a què hagen votat o si no han emés cap vot.

El meu missatge final, per als treballadors i treballadores d’esta casa, l’Ajuntament de
València. Sense vosaltres res d’açò no serà possible. Heu demostrat sobradament la vostra vàlua,
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el vostre esforç sincer per tractar de millorar allò que ens dona sentit: el servici públic. Vos
demane hui que continueu sent lleials a esta institució i a la ciutadania de València. Teniu tot el
meu reconeixement, que faig públic en esta investidura.

Perquè si una cosa ens uneix a totes les persones que estem hui ací presents, i a les que
estan fora d’estes parets, en cada barri, és l’estima per València. Entre tots i totes, avancem cap al
futur.

Visca València.”

La presidència alça la sessió a les 13:07 hores, de la qual, com a secretari, estenc esta acta
amb el vistiplau de la presidència.


